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ملخّص البحث

يحكي هذا البحْث سيرة عالمٍ كبيرٍ، ومحدِّثٍ جليلٍ؛ قضى حياته في طلب العلم، ونشْر السنّة، وعقْد مجالس الحديث، حتى أصبح رُحْلَةً يُرْحَلُ إليه.
جاء البحث في ثلاثة مباحث:
الأوّل: في حياته ونشأته.
الثاني: في مكانته الحديثيّة، وإمامته في هذا العلم، مع عناية العلماء بنتاجه العلميّ.
الثالث: أقواله المعتدلة في الجرح والتعديل، وموافقته لجمهور المحدّثين في ذلك. على تفصيلٍ في ذلك ننشره في أثناء البحث.
والحمد لله رب العالمين.
الكلمات المفتاحيّة: ابن جَوصا، مجالس الحديث، الجرح والتعديل، الرحلة في طلب الحديث
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Research Summary

This research presents the biography of a great scholar and a respectful Muḥaddith, who spent his life seeking knowledge, publishing the Sunnah, holding places of Ḥadith narration, until he became a direction for people who are seeking to learn Ḥadith.
The research was based on three sections: the first is about his biography.
The second section is about his rank in Ḥadith, and his leadership in this field, and the scholars’ interest in the results of his work.
The third section presents his reasonable thoughts in criticism and acceptability, and his agreement to the audience of hadith scholars in this field.
All details of what has been mentioned above is going to be discussed in this research.
And All praise is due to Allah, Lord of the worlds.
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